
Základní	a	mateřská	škola	Chýně,	okres	Praha-západ,	Za	školou	55,	253	01	

Hostivice,	tel:	702 155 417,	skola@zschyne.cz

ŠKOLSKÁ	RADA

Zápis	z	15.	zasedání	Školské	rady	ZŠ	Chýně	

Datum	konání:	19.1.2016

Místo	konání: Sborovna,	Základní	škola	Chýně

Zahájení	zasedání:	17:15	hod.

Přítomni: Tereza	Čápová

Mgr.	Tereza	Alexová

Mgr.	Miluše	Janotová

Mgr.	Zuzana	Čermáková

Mgr.	Jaroslav	Novák	– ředitel	školy

Omluveni: Mgr.	Alena	Mazzolini

Stanislav	Barek

Schválení	programu,	zapisovatele	a	ověřovatele.

Školská	rada	schvaluje	

Zapisovatel:	Tereza	Čápová

Ověřovatel:	Miluše	Janotová

Program	jednání:

1. Rozpočet	ZŠ	a	MŠ	na	rok	2016

2. Informace	k zahájení	provozu	nových	oddělení	MŠ	– personální	zabezpečení

3. Průběžné	informace	k zápisu	do	1.	tříd

4. Plánované	akce	na	2.	pololetí

5. Ostatní

Pro:	4

Proti:	0

Návrh	usnesení	byl	schválen.

Kontrola	zápisu	z minulého	zasedání	a	kontrola	úkolů.

Zápis	byl	zkontrolován,	odsouhlasen	a	podepsán.	

Kontrola	úkolu	z minula:	zveřejnění	aktuálních	dokumentů	na webu	školy	a	školky	do	konce	

listopadu	2015.	Dokumenty	byly	aktualizovány	a	nahrány	s výjimkou	tří	– školní	řád	MŠ,	

tematický	plán	školní	družiny	a	upravený	MPP	pro	rok	2015/2016.

Školní	řád	školky	a	plán	družiny	budou	doplněny	na	web	v nejbližších	dnech, aktualizace	MPP	

byla	zadána	paní	učitelce	Wantochové	a	termín	předání	je	do	31.3.2016.

1)Rozpočet	ZŠ	a	MŠ	na	rok	2016

Ředitel	školy	informuje	školskou	radu	o	rozpočtu	schváleném	zřizovatelem	pro	rok	2016	a	to	ve	

výši	cca	1.950.000	Kč.	Rozpočet	schválilo	zastupitelstvo	obce	v požadované	výši.	

Mzdové	náklady	jsou	hrazeny	z rozpočtu	kraje	podle	normativ	(hlavní	ukazatelem	je	počet	dětí),	

na	doporučení	kraje	by	neměl	být	překročen	počet	úvazků	pedagogických	pracovníků	na	počet	

dětí.	Normativy	jsou	různé	podle	věkových	kategorií	dětí.	

Čápová:	Kdy	vám	kraj	pošle	finanční	prostředky	na	mzdy	učitelů	a	jak	se	do	toho	promítne	



navýšen	počtu	dětí	ve	školce	a	s ním	spojené	navýšení	počtu	přijatých	učitelů?

Ředitel:	Informace	o	navýšené	kapacitě	školky	na	kraji	již	oznámena	je,	každopádně	zjistím	zda	a	

jak	ohlásit	navýšený	počet	dětí	a	tím	pádem	i	úvazku	učitelů	vzhledem	k rozpočtu	na	mzdy.	

Finance	na	výplaty	zasílá	kraj	škole	vždy	zpětně	po	čtvrtletích.

Čápová:	Existuje	v rozpočtu	nějaká	položka	na	případné	odměny	zaměstnanců?	

Ředitel:	Odměny	se	hradí	z krajských	peněz,	rozpočet	s tímto	počítá	a	je	o	tyto	prostředky	

navýšení,	dochází	k zprůměrování	peněz	v rámci	platové	třídy,	v loňském	roce	se	podařilo	

mzdové	náklady	šetřit,	takže	mohly	být	odměny	vyplaceny.

V	tomto roce	budou	vyčleněny	peníze	do	fondu	odměn	a	rezervního	fondu.

Dále	byly	komentovány	další	položky	rozpočtu	– pronájem	tělocvičny	(250Kč/hod.	–

předpokládaný	výdaj	pro	příští	rok	je	cca	112.000	Kč),	opravy	a	investice,	které	se	v příštím	roce	

ve	větší	míře	neočekávají,	protože	školka	prošla	rekonstrukcí	a	nová	budova	je	novostavbou.	Na	

oboje	se	v případě	oprav	vztahují	tedy	záruky.	Investice	a	opravy	nad	10.000	Kč	navíc	řeší	

zřizovatel.	Škola	a	školka	budovy	spravuje	a	dbá	o	opravy	v menším	rozsahu.	

Čápová:	Požádala	bych	pana	ředitele	o	možnost	nahlédnout	do	smlouvy	s firmou	Profiškola,	

která	spravuje	a	administruje	dotace	školy.	Za	služby	firmě	se	platí	měsíční	částka,	ráda	bych	

věděla,	za	co.

Ředitel	školy	souhlasí	a	smlouvu	k náhledu	školské	radě	po	domluvě	poskytne.

2) Informace	k zahájení	provozu	nových	oddělení	MŠ	– personální	zabezpečení

Ředitel	školy	informuje	školskou	radu	o	stavu	učitelů	ve	školce	k dnešnímu	dni.	Po	zahájení	

provozu	dvou	nových	oddělení	stále	chybí	jedna	kvalifikovaná	učitelka	na	plný	úvazek	do	třídy	

Včelek.	Intenzivně	hledáme,	momentálně	situaci	řeším	výpomocí	ze	školy.	

Čápová:	Překládám	panu	řediteli	podnět	rodiče	ve	věci	změny	učitelů	ve	třídě	Motýlci	– rodiče	

nebyli	informováni	o	důvodech	těchto	změn,	nebyl	jim	představen	nový	pan	učitel.	Ředitel	školy	

bere	informaci	na	vědomí,	situaci	vysvětluje.

Čápová:	Budu	toto	stanovisko	tlumočit.	

3)	Průběžné	informace	k zápisu	do	1.	tříd

Čermáková:	Včera	proběhlo	první	kolo	zápisu,	dostavilo	se	37	dětí,	všechny	byly	zapsány,	u	

jednoho	bylo	dáno	doporučení	k odkladu.	Druhé	kolo	bude	10.2.	a	v tuto	chvíli	je	ohlášeno	9	dětí.	

Celkově	je	v našem	spádu	nyní	56	dětí	do	budoucích	prvních	tříd.	Otevřeny	budou	2	třídy.

Čápová:	Jak	to	je	s kapacitou	ve	škole	a	s personálem	pro	budoucí	první	třídy?

Ředitel:	Na	jaře by	měla	být	zahájena	rekonstrukce	objektu	bývalé	prodejny	u	obecního	hřiště,	

kde	vzniknou	dvě	třídy	základní	školy.	Pro	budoucí	první	třídu	mám	nyní	zajištěnu	jednu	paní	

učitelku,	s dalšími	jednám.	Také	zvažujeme	možnost	přípravného	kurzu	pro	některé	předškolní	

děti.

4)	Plánované	akce	na	2.	pololetí

Zimní	škola	v přírodě	v termínu	25.	– 31.1.2016

Masopust	– je	přesunut	na	termín	6.2.,	kdy	jsou	jarní	prázdniny,	masopust	proběhne	pod	

vedením	spolků	v Chýni	s podporou	školy	a	školky

Velikonoční	dílny

Čarodějnice	– čekáme	na	finální	představu	obce,	poté	se	škola	a	školka	k programu	připojí

Letní	ŠVP	v červnu

Zahradní	slavnost	– zvažujeme	zavedení	této	slavnosti	jako	tradice	školy	k rozloučení	se	školou	a	

uvítání	prázdnin,	detaily	zatím	nemáme.



5)Ostatní

- ze	současné	5.	třídy	se	hodlají	tři	žáci	hlásit	na	gymnázium,	zůstalo by	jich	tedy	7	do	budoucí	6.	

třídy.	Počítáme	s dobíráním	žáků	do	šesté	třídy	z jiných	menších	škol	z okolních	obcí.	Minimální	

počet	dětí	ve	třídě	je	v průměru	17	žáků	na	třídu	(v rámci	celé	školy).	Momentálně	řešíme	

zajištění	výuky	v šesté	třídě.	

- 28.1.2016	se	rozdává	vysvědčení,	výuka	je	dle	rozvrhu,	vysvědčení	se	rozdá	poslední	hodinu,	

provoz	školní	družiny	bude	zajištěn,	děti	na	zimní	ŠVP	dostanou	vysvědčení	na	horách.

- navýšení	kapacity	školy	se	bude	řešit	žádostí	až	po	zhotovení	rekonstrukce	budovy	bývalé	

prodejny,	v současnosti	je	kapacita	školy	ve	stávající	budově	120	žáků,	existuje	více	variant	pro	

zajištění	prostor	pro	dvě	budoucí	třídy	1.	ročníku	a	souběžně	6.	ročníku,	zřizovatel	musí	zajistit	

prostory	pro	děti	přijaté	do	prvních	tříd.

- rodiče	chválí	vánoční	besídky	ve	školce	i	škole

- rodiče,	kteří	chtějí	uplatnit	u	svého	zaměstnavatele slevu	na	dani za	platbu	školného	za	rok	

2015, mohou	vyplněný tiskopis z webu	odevzdat u	paní	učitelky	Šefčíkové	(oddělení	Motýlků),

nebo	u	paní učitelky	Koptové	(oddělení	Žabiček). Tiskopis	bude	odevzdán	paní	hospodářce	a	

následně vrácen.

Čápová:	Překládám	panu	řediteli	podnět	od	rodičů	a	svůj	k aktualizaci	webu	školky,	k určitým	

změnám	od	léta	došlo,	stále	však	nejsou	dostačující	a	informace	na	webu	chybí	nebo	jsou	

zastaralé,	případně	se	objeví	se	zpožděním.	

Ředitel:	o	této	situaci	vím,	na	odpovědné	pracovníky	budu	apelovat	znovu,	projednáme	to	na	

zítřejší	poradě	ve	školce.

Čápová:	Předkládám	panu	řediteli	a	ostatním	dvě	možnosti	dotací	v tomto	měsíci	a	prosím	o	

informaci	o	dotaci	k Výzvě	56.

Ředitel:	žádost	o	dotaci	ve	Výzvě	56	byla	podána	na	jaře	2015,	v jejím	rámci	se	měly	uskutečnit	

čtenářské	dílny	a	výjezdy	učitelů	do	zahraničí.	Termín	vyčerpání	dotace	byl	do	31.12.2015,	

bohužel	se	mi	nepodařilo	tento	termín	dodržet	a	protože	jsou	obě	části	spolu	propojené,	

nezachráníme	ani	prostředky	na	čtenářské	dílny	a	dotaci	ve	výši	necelých	200	tisíc	Kč	musíme	

vrátit.	

Čápová:	Bude	škola	platit	nějaké	sankce?	Kdo	administruje	tuto	dotaci?

Ředitel:	Sankce	ani	pokutu	škola	nedostane,	dojde	jen	k vrácení	dotace	zpět.	Projekty	nám	

administruje	firma	Profiškola.	

Čápová:	Prosím	tedy	znovu	o	prohlédnutí	smlouvy.	Našla	a	poslala	jsem	panu	řediteli	dvě	možné	

dotace	– na	kompenzační	pomůcky	a	na	sportovní	vybavení.	

Ředitel:	Dotace	na	kompenzační	pomůcky	je	pro	nás	v tuto	chvíli	nejspíš	nereálná,	protože	

nemáme	dlouhodobou	koncepci	a	termín	na	podání	je	v pátek	22.1.,		po	dohodě	s paní	učitelkou	

Čermákovou	bychom	toto	zkusili	až	s novou	školou.	Dotace	na	sportovní	vybavení	z Fondu	

sportu	zní	pro	nás	zajímavě	a	pokusíme	se	ji	zpracovat	a	odeslat	v termínu,	který	je	do	1.2.2016.

Jednání	Školské	rady	ukončila	předsedkyně	v 18:45	hod.

Tereza	Čápová,	předsedkyně	Školské	rady…………………………………………………….

Mgr.	Tereza	Alexová	……………………………………………………………

Mgr.	Miluše	Janotová	……………………………………………………………….

Mgr.	Zuzana	Čermáková	……………………………………………………………………




